
ZÁPIS Č. 5/2004 (152) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 4. KVĚTNA 2004 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 16 senátorů) 
 
Omluveni:   Popela/FSI, Božek/FAST, Jelínek/FSI, Omelková/FCH, Berta/FaVU 
       
Neomluven:   Hádlík/FAST 
 
Hosté:    rektor Vrbka, prorektoři Jančář, Kazelle, Švec,  kvestor Pěnčík 

 
PROGRAM: 
 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Informace rektora, prorektorů a kvestora  
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol  
5. Projednání Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2003 
6. Projednání Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za rok 2003 
7. Projednání Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT na rok 2005 – Dokument H 
8. Legislativní záležitosti 
9. Různé 
 
Jednání zahájil předseda AS VUT doc. Zbořil, který přivítal všechny přítomné.  
 
AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
Zápis z minulého zasedání AS VUT byl schválen bez připomínek.  
 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU DNEŠNÍHO ZASEDÁNÍ 
Připomínky nebyly vzneseny, program byl schválen. 
 
AD 3) INFORMACE  REKTORA, PROREKTORŮ A KVESTORA 
 Rektor Vrbka  
 Stále probíhají intenzivní jednání s děkany fakult ve věci zavedení jednotného rozvrhu hodin na 

VUT. Snaha o sjednocení vychází z předpokladu rozšíření výuky v oblasti humanitních předmětů 
na některých fakultách, vzniku nového celoškolského ústavu jazyků (výuka pro studenty ze všech 
fakult) a zvýšení rozsahu sdílených předmětů (mezi fakultní výuka). Rektor požádal členy AS 
VUT, aby přispěli k rychlému vyřešení tohoto problému.  

 Rektor Vrbka byl ČKR zvolen za člena Monitorovacího výboru operačního programu Rozvoj 
lidských zdrojů  (evropský sociálního fond). V této oblasti by část financí měla přispět na rozvoj 
vzdělávání (tvorba nových pracovních sil, rekvalifikace, atd.).  

 Kvestor Pěnčík 
 Informoval o zasedání Správní rady VUT dne 3. 5. 2004, která odsouhlasila všechny majetkové 

přesuny VUT předložené na minulém zasedání AS VUT  k vyjádření. Na tomto jednání byly ještě 
dodatečně předloženy dva návrhy: 
 Kupní smlouva VUT v Brně jako kupující a Zdeněk Barták jako prodávající, předmětem jsou 

pozemky v terase pod lehkoatletickým stadionem  
 Kupní smlouva VUT v Brně jako kupující a Miroslav Procházka jako prodávající, předmětem 

je ideální polovina pozemků v terase pod lehkoatletickým stadionem.  
Tyto pozemky jsou pro VUT nutné pro plánovanou výstavbu sportovní haly v letech 2005/2007. 
Správní rada VUT dne 3. 5. 2004 odsouhlasila rovněž i oba dodatečně  předložené návrhy.  
Doc. Zbořil sdělil, že výše uvedené majetkoprávní záležitosti projednala EK AS VUT dne 13. 4. 
2004 a nevznesla k nim žádné připomínky. Připomínky nevznesli ani ostatní členové AS VUT 



a v tomto smyslu informoval kvestor Pěnčík Správní radu VUT dne 3. 5. 2004. AS VUT vzal na 
vědomí rovněž doplňující informace kvestora Pěnčíka z dnešního zasedání bez připomínek.  

 V souvislosti se vstupem ČR do EU dne 1. května 2004 vstoupil v platnost nový zákon o změně 
DPH, který není zcela jasný a jeho jednoznačný výklad MF ČR dosud neexistuje. Z hlediska 
hospodaření VUT jsou otevřené otázky týkající se zejména vědy a výzkumu, akreditovaných 
programů CŽV a ubytování a stravování studentů. Do vyjasnění situace (asi do 1. 9. 2004) 
zůstávají ceny ubytování a stravování stejné, rozdíl je VUT schopno pokrýt z vlastních zdrojů. Je 
pravděpodobné, že od 1. 9.  2004 dojde ke zvýšení cen.  

 Připravuje se zřízení Koordinačního centra SAP VVŠ na UP v Olomouci s cílem koordinace 
implementace a provozu systému SAP (centrum nebude mít právní subjektivitu). V krátké diskusi 
vystoupil doc. Dalík, který sdělil, že byl požádán AS FAST o vyjádření nespokojenosti se 
způsobem zavádění systému SAP do provozu na VUT. Kvestor Pěnčík požádal o konkretizaci 
tohoto vyjádření, aby mohl podniknout kroky k nápravě. 

 Prorektor Kazelle 
 Národní agentura SOCRATES ERASMUS vyhodnotila oblast mobility studentů a učitelů za rok 

2002/2003. VUT se v oblasti mobility studentů umístilo ze všech VŠ na 6 místě (156 výjezdů), 
v oblasti mobility učitelů na 2 místě (94 výjezdů). Celkově bylo VUT  vyhodnoceno jako škola, 
která se v této oblasti angažuje velmi dobře. 

 Ředitel odboru VŠ MŠMT Ing. Beneš zaslal VUT dopis týkající se snížení příspěvku na 
1 studenta/měsíc ze 450,- Euro na 350,- Euro. Následně byla provedena analýza stavu čerpání 
Mobilitního stipendijního fondu VUT, ze které vyplynulo, že současná výše fondu je dostačující 
pouze na to, aby kompenzovala snížení přidělovaných finančních prostředků jen do konce 
akademického roku 2003/2004.  

 Kancléřka Vanýsková 
 Dnes se ve 14:00 hod. uskuteční v Aule VUT v pořadí 3. beseda s redaktory časopisu Týden - 

účast  na této besedě potvrdil Martin Fendrych.  
 
AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 
Doc. Münsterová  informovala o programu jednání předsednictva RVŠ dne 15. 4. 2004: 
Zahájení; Zprávy z užšího předsednictva (místopředsedové RVŠ doc. Münsterová, prof. Bednář 
a Mgr. Nantl); Vystoupení hostů (ředitel odboru VŠ MŠMT Ing. Beneš, ředitelka CSVŠ Ing. 
Šebková); Senátní návrh změn zákona o vysokých školách; Financování vysokých škol v roce 2005 – 
investiční činnost vysokých škol, programové financování; Získávání, uchovávání a zpřístupňování 
vysokoškolských kvalifikačních prací; Výsledky kontroly projektů řešených s podporou FRVŠ v roce 
2003; Různé. Zápisy z PRVŠ jsou uvedeny na adrese: http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45. 
Dále doc. Münsterová upozornila na materiál zpracovaný předsedou RVŠ doc. Ježkem  „Vysoké školy 
a Rada vysokých škol – problémy transformace a financování“, který je vystaven na internetových 
stránkách Alma Mater na adrese: http://www.radavs.cz/clanek.php?c=422. 
Na závěr doc. Münsterová informovala o akcích, kterých se z titulu funkce místopředsedkyně RVŠ 
v poslední době zúčastnila: 
* Dne 15. 4. 2004 seminář CSVŠ na téma „Pěstování komunikačních dovedností jako předpoklad 
dalšího rozvoje osobnosti studenta“. 
* Dne 22. 4. 2004 jednání pracovní komise ve věci změny financování ubytování a stravování 
studentů (MŠMT). 
* Dne 29. 4. 2004 seminář organizovaný ve spolupráci CSVŠ a RVŠ z cyklu „Hodnocení kvality 
vysokých škol“ na téma „Osobnost učitele včetně jeho kvalifikace a náplň tvůrčí práce v různých 
typech institucí terciárního vzdělávání“. Na přípravě semináře se spolu s doc. Münsterovou 
organizačně podílela tajemnice AS VUT Cardová.  

Doc. Zbořil dodatečně přivítal na dnešním zasedání Ing. Šunku, člena sněmu RVŠ – zástupce FP 
VUT, který byl pozván, aby informoval o své činnosti v ekonomické komisi RVŠ.  
Ing. Šunka sdělil, že hlavní činností EK RVŠ je provádět analýzy a přijímat doporučení týkající se 
financování vysokých škol. Formy činnosti komise jsou schůzky před sněmy RVŠ a korespondenční  
vyjadřování a zaujímání stanovisek k tématům. Do této doby byla projednávána zejména příprava 
letošního rozpočtu VVŠ, dotace na studijní programy, koeficienty náročnosti a propadovosti, 
financování doktorského studia a změny ve financování ubytování a stravování studentů VŠ. 
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V následující krátké diskusi vznesla doc. Münsterová dotaz, zda využívá Ing. Šunka možnosti 
uplatňovat v EK RVŠ názory VUT (ekonomické komise AS VUT, AS VUT a kvestora), neboť to je 
hlavním účelem zástupců VŠ v pracovních komisích RVŠ.  
Ing. Šunka sdělil, že některé připomínkované materiály konzultuje s tajemníkem FP, v jednom případě 
požádal o vyjádření předsedu EK a materiál byl následně projednán v EK AS VUT. Od okamžiku, kdy 
obdržel připomínku od kvestora Pěnčíka, předává informace i kvestorovi.  
V závěru diskuse AS VUT konstatoval, že byl seznámen s činností Ing. Šunky v ekonomické komisi 
RVŠ a současně jej požádal, aby i nadále uplatňoval v této komisi stanoviska EK AS VUT a kvestora 
VUT. Ing. Šunka požádal, aby se mohl zúčastnit jednání EK AS VUT, na kterých budou projednávány 
materiály  EK RVŠ.   
Kvestor Pěnčík sdělil,  že problém změny DPH, o kterém hovořil v rámci bodu 3), bude mít na vysoké 
školy velmi zásadní finanční dopad. Požádal proto zástupce VUT v RVŠ, aby se tomuto problému 
věnovali na jednáních RVŠ. Doc. Münsterová doporučila připravit materiály na zasedání sněmu RVŠ 
dne 20. května 2004. Členové EK se dohodli na termínu zasedání EK AS VUT dne 18. 5. 2004 v 9:00 
hodin v malé zasedací místnosti rektorátu VUT v Brně, Antonínská 1. Zasedání EK se uskuteční 
pouze v případě, že budou předloženy řádné materiály k věcné diskusi.  
Na závěr se uskutečnila krátká diskuse ve věci připravované změny ve financování ubytování 
a stravování studentů z úrovně MŠMT, ve které vystoupili M. Sovíková, F. Drtil, doc. Münsterová, 
Ing. Šunka a kvestor Pěnčík.  
 
AD 5) PROJEDNÁNÍ VÝROČNÍ ZPRÁVY O ČINNOSTI VUT V BRNĚ ZA ROK 2003 
Návrh Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2003 byl rozeslán všem členům AS VUT E-
mailem dne 5. 4. 2004. Předsedkyně legislativní komise AS VUT doc. Lhotáková informovala na 
dnešním zasedání o stanovisku LK AS VUT přijatém dne 27. 4. 2004: LK po krátké diskusi 
konstatovala, že nemá k předloženému dokumentu žádné připomínky a pokud nebudou ani v průběhu 
zasedání AS VUT dne 4. 5. 2004 žádné připomínky vzneseny, doporučuje AS VUT předložený návrh 
ke schválení.  
Doc. Lhotáková na dnešním zasedání AS doporučila, aby si členové AS VUT v budoucnu podrobněji 
prostudovali příslušnou část výroční zprávy týkající se jejich fakulty.  
Doc. Münsterová v této souvislosti hovořila o hodnocení kvality VŠ: kvalita je stanovení správných 
cílů a jejich dosažení v rámci dlouhodobých záměrů VŠ. Naplnění stanovených cílů by mělo být 
obsaženo ve výročních zprávách o činnosti vysokých škol. Výroční zprávy budou z tohoto hlediska 
podrobovány velkému zkoumání a budou přijímána hodnocení a závěry ve vztahu ke kvalitě VŠ.   
Vzhledem k tomu, že na dnešním zasedání AS VUT nebyly vzneseny k předloženému návrhu Výroční 
zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2003 žádné připomínky, bylo přistoupeno k hlasování o jejím 
schválení.  
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT v Brně schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za rok 2003.  
Hlasování: 
Pro – 13 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT v Brně schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za rok 2003.  
 
AD 6) PROJEDNÁNÍ VÝROČNÍ ZPRÁVY O HOSPODAŘENÍ VUT V BRNĚ ZA ROK 2003 
Návrh Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za rok 2003 byl rozeslán všem členům AS VUT E-
mailem dne 9. 4. 2004.  
Dr. Hanáček přednesl v zastoupení předsedy EK Dr. Popely stanovisko EK AS ze dne 13. 4. 2004: 
Ekonomická komise AS VUT projednala Výroční zprávu o hospodaření VUT za rok 2004 bez 
připomínek a konstatovala, že vzhledem k obsáhlosti zprávy a použité metodice zpracování bylo 
obtížné jakékoliv připomínky vznést. Proto do budoucna doporučuje, aby k výroční zprávě zpracované 
dle požadavku MŠMT, byla AS VUT předložena stručná tabulková zpráva obsahující srovnání 
plánovaných a skutečně čerpaných základních položek rozpočtu VUT. 
Vzhledem k tomu, že na dnešním zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo 
přistoupeno k hlasování o schválení předloženého návrhu.  
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Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2003 (verzi 
rozeslanou E-mailem dne 9. 4. 2004).  
Hlasování: 
Pro – 13 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2003 (verzi 
rozeslanou E-mailem dne 9. 4. 2004).  
 
AD 7)  PROJEDNÁNÍ AKTUALIZACE DLOUHODOBÉHO ZÁMĚRU VUT NA ROK 2005 –  
              DOKUMENT H 
Návrh Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT na rok 2005 – Dokument H byl rozeslán všem členům 
AS VUT E-mailem dne 13. 4. 2004. Legislativní komise se zabývala tímto dokumentem na svém 
zasedání dne 27. 4. 2004 a vznesla řadu připomínek, které členové AS VUT a prorektor Rais obdrželi 
v zápisu ze zasedání komise (viz E-mail ze dne 30. 4. 2004).  

Na dnešním zasedání AS VUT prorektor Rais informoval o připomínkování předloženého návrhu: 
Vědecká rada VUT se vyjádřila elektronicky a nevznesla žádné připomínky. Správní rada VUT měla 
připomínky k textu úprav kapitoly 11 odst. 3 a kapitoly 6 odst. 9 (připomínky děkana FAST) 
a doporučila původní znění aktualizace DZ VUT. Dále měla připomínky ke kapitole 10 odst. 2 – 
rozšířit text v závorce o TEMPUS III., ke kapitole 7 odst. 9 – úprava textu v závorce (analyzovat 
možnosti operačních strukturálních fondů a jiných zdrojů), ke kapitole 9 odst. 3 – pojem „akreditace“ 
nahradit výrazem „evaluace“. Připomínky vznesli také děkani Chybík, Koch, Hruška, Štěpánek 
a tajemník Kotek. Řada připomínek byla identická s připomínkami LK AS VUT, připomínky nad 
rámec LK byly diskutovány a většina z nich byla následně stažena.  
Následovala diskuse členů AS VUT, po které byly na základě výše uvedených informací prorektora 
Raise o průběhu připomínkování předloženého dokumentu zformulovány navrhované změny. Poté AS 
VUT hlasoval o schválení níže uvedeného návrhu na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru VUT na rok 2005 – Dokument 
H s níže uvedenými úpravami navrženými na dnešním zasedání AS VUT: viz UAS 3.  
Hlasování: 
Pro – 15 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru VUT na rok 2005 – Dokument 
H s níže uvedenými úpravami navrženými na dnešním zasedání AS VUT: 

Ke kapitole 3: 
Odst. 1 – zrušit text v závorce „…(při předpokládaném trendu zvyšování jejich počtu) …“ 

Ke kapitole 4: 
Odst. 3 – opravit původní text ve druhé větě: 
„…V roce 2005 v rámci tohoto rozsahu zajistit výuku humanitních předmětů v rozsahu alespoň 2 
hodiny pro bakalářské studium a 2 hodiny pro magisterské studium.“  
na text: 
„…V roce 2005 v rámci tohoto rozsahu zajistit výuku společensko-vědních předmětů v rozsahu 
alespoň 2 hodiny týdně / semestr pro bakalářské studium a 2 hodiny týdně / semestr pro magisterské 
studium“. 
Odst. 3 – doplnit původní text poslední věty: 
 „…Podporovat proces elektronizace studijních textů formou zavedení motivací pro studenty s cílem 
posílit samostudium a omezování počtu rozvrhových hodin.“  
na text: 
„…Podporovat proces elektronizace studijních textů formou zavedení motivací pro studenty 
a akademické pracovníky s cílem posílit samostudium a omezování počtu rozvrhových hodin.“ 
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Ke kapitole 5: 
Odst. 1 – zrušit texty v závorkách v první odrážce „…(např. doplňkové pedagogické studium)“  a  
třetí odrážce „…(zejména s agendou „Ekonomika a řízení SAP VUT)“.  

Ke kapitole 6: 
Odst. 2 – zrušit v poslední větě slovo „…rutinní…“  
Odst. 9 – opravit původní text ve třetí větě:  
„…Vyhodnotit efektivnost provozu knihovního systému, který je provozován v areálu Veveří“ 
 na text: 
„…Vyhodnotit efektivnost rozšířeného provozu knihovního centra v areálu Veveří.“ 

Ke kapitole 7: 
Odst. 6 – zrušit text v závorce:  „…strukturální fondy atd.)…“  
a původní text doplnit textem: 
„…z prostředků  mimo dotaci pro vzdělávací činnost. Analyzovat možnosti strukturálních fondů a 
jiných zdrojů“.  

Ke kapitole 8: 
Odst. 1 – zrušit text v závorce: „…(v oblasti výzkumné činnosti zvýhodněním pracovníků, kteří 
vykazují úspěšnost ve vědě a výzkumu – snížením pedagogických úvazků, umožněním studijních 
pobytů atd.)“  

Ke kapitole 9: 
Odst. 1 - …  opravit text: 
…„aby na úrovni vedení VUT tyto výsledky …“   
na text:  „…aby na úrovni vedení fakult VUT tyto výsledky …“ 
Odst. 3 – nahradit slovo „…akreditaci“ slovem „…hodnocení…“ 

Ke kapitole 10: 
Odst. 2 – doplnit původní text v závorce:  
„…(zejména joint degree; využít zde program Erasmus Mundus)  
na text:  
„…(zejména joint degree; využít zde program Erasmus Mundus, Tempus III.) 

Ke kapitole 11: 
Odst. 2 – zrušit text „…a úpravy Statutu VUT v Brně…“ 
Odst. 3 – opravit původní text: 
„…Na základě návrhu, který bude v roce 2004 předložen AS, založit celoškolský útvar, v němž by byly 
integrovány stávající ústavy a katedry jazyků při současném respektování specifik odborné jazykové 
výuky na jednotlivých fakultách…“  
na text:  
„…V roce 2004 vypracovat návrh na založení celoškolského útvaru, v němž by byly integrovány 
současné ústavy a katedry jazyků při respektování specifik odborné jazykové výuky na jednotlivých 
fakultách, který bude předložen AS VUT ke schválení.“  

Ke kapitole 12: 
Odst. 2 – zrušit, ustanovení se týká pravidel hospodaření a ne DZ VUT.  
Odst. 3 – původní text:  
„…Zorganizovat výjezdní zasedání VUT…“  
doplnit na text:  „…Zorganizovat výjezdní zasedání vedení VUT…“  
 
AD 8) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková informovala o průběhu společného zasedání legislativní a 
pedagogické komise dne 27. 4. 2004 a dále AS VUT projednal předložené změny vnitřních předpisů.  

* Návrh nového znění Studijního a zkušebního řádu VUT 
První verze návrhu nového znění Studijního a zkušebního řádu VUT (obsahující změny projednané 
s legislativní komisí AS VUT) byla všem členům senátu rozeslána E-mailem dne 13. 2. 2004. Na 
zasedání LK dne 22. 3. 2004 komise projednala s prorektorem Švecem další změny předložené 
fakultami a na minulém zasedání AS VUT dne 6. 4. 2004 obdrželi senátoři v tištěné formě dodatek – 
změnový list obsahující nové znění některých článků SZŘ projednaných s LK. Na společném zasedání 
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LK a PK dne 27. 4. 2004 byly projednány poslední drobné úpravy a dne 28. 4. 2004 byla senátorům E-
mailem rozeslána finální verze návrhu nového znění Studijního a zkušebního řádu VUT. Zápis ze 
společného zasedání LK a PK AS VUT ze dne 27. 4. 2004 byl rozeslán E-mailem všem členům senátu 
dne 30. 4. 2004. Krátký komentář k finální verzi návrhu přednesl na dnešním zasedání prorektor Švec.  
Doc. Lhotáková konstatovala, že legislativní komise doporučuje tento návrh ke schválení.  
V následující diskusi vznesl Dr. Hanáčka připomínku týkající se navrhované změny čl. 12 odst. 5, kde 
se  mění původní ustanovení „…opravné termíny jsou nejvýše dva…“ na nové znění „…opravné 
termíny jsou dva“. Dr. Hanáček podal návrh, aby toto ustanovení zůstalo v původním znění. Návrh 
zdůvodnil časovými problémy studentů posledních ročníků souvisejícími s organizací státních 
závěrečných zkoušek, vzhledem k nimž bude nutno zkrátit délku jejich zkouškového období.  
Prorektor Švec sdělil, že návrh změny čl. 12 odst. 5 byl projednán se všemi fakultami, bylo o něm 
hlasováno a šest fakult z osmi se přiklonilo k variantě dvou opravných termínů. Členové SK AS VUT 
upozornili, že návrh změny byl podán z toho důvodu, aby byl na všech fakultách VUT sjednocen 
způsob konání zkoušek a studenti měli všude stejné podmínky.  
Následovala krátká diskuse členů AS VUT, po které senátoři hlasovali o pozměňovacím návrhu Dr. 
Hanáčka.  
Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí s návrhem Dr. Hanáčka, aby předložený návrh nového znění čl. 
12  odst. 5 Studijního a zkušebního řádu VUT týkající se ustanovení dvou opravných termínů – 
„…opravné termíny jsou dva“ byl změněn na původní znění „… opravné termíny jsou nejvýše 
dva…“?  
Hlasování:   
Pro – 2 hlasy 
Proti – 10 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy  
Návrh nebyl schválen.  

AS VUT dále hlasoval o schválení finálního návrhu nového znění SZŘ VUT. 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje návrh nového znění Studijního a zkušebního řádu VUT (verze 
rozeslaná E-mailem dne 28. 4. 2004).  
Hlasování: 
Pro – 15 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje návrh nového znění Studijního a zkušebního řádu VUT (verze 
rozeslaná E-mailem dne 28. 4. 2004).  
  
* Návrh změn a doplnění Statutu VUT – Dodatek č. 3 
Prorektor Švec předložil na zasedání LK AS VUT dne 27. 4. 2004 návrh Změn Statutu VUT v Brně – 
Dodatek č. 3. Členové LK prošli jednotlivé změny dodatku týkající se čl. 12, 14 a 15 Statutu VUT. 
Vzhledem k tomu, že návrh Dodatku č. 3 byl již jednou zpracován a předložen AS VUT na jeho 
zasedání dne 10. 2. 2004 v tištěné formě (částečně ve shodném obsahu) a dále vzhledem k výše 
uvedené skutečnosti, že většina navrhovaných změn byla na výjezdním zasedání LK v Hevlíně 
akceptována, doporučila komise zvážit Akademickému senátu VUT projednání a schválení dodatku již 
na dnešním zasedání.  Návrh dodatku byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem dne 28. 4. 2004. 
Krátký komentář přednesl na dnešním zasedání prorektor Švec, který sdělil, že dodatek bude ještě 
doplněn novým zněním Přílohy č. 2 Statutu VUT, které bude obsahovat pouze aktualizaci 
akreditovaných studijních programů VUT (opis přesných názvů). Prorektor Švec požádal AS VUT 
o schválení předloženého dodatku č. 3 včetně doplněného nového znění Přílohy č. 2 Statutu VUT. Po 
krátké diskusi AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh Změn a doplnění Statutu VUT v Brně – Dodatek 
č. 3 ve znění rozeslaném E-mailem dne 28. 4. 2004 včetně nového znění Přílohy č. 2 Statutu VUT. 
Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
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UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh Změn a doplnění Statutu VUT v Brně – Dodatek 
č. 3 ve znění rozeslaném E-mailem dne 28. 4. 2004 včetně nového znění Přílohy č. 2 Statutu VUT. 
 
Doc. Lhotáková informovala o dalším postupu ve věci zpracování nového znění Statutu VUT: 
 Dne 11. 5. 2004 se uskuteční zasedání LK AS VUT (v 10:00 hod. v malé zasedací místnosti 

rektorátu VUT v Brně, Antonínská 1), kde budou projednány připomínky, které zaslali JUDr. 
Šauer, kvestor Pěnčík, kancléřka Vanýsková a prof. Ondráček.  

 Na základě tohoto jednání LK budou provedeny případné úpravy nového znění Statutu VUT. 
 Upravené nové znění Statutu VUT bude konzultováno s legislativním a právním odborem MŠMT 

a předloženo Akademickému senátu VUT ke schválení.  

*Volební a jednací řád AS VUT 
Návrh nového znění Volebního a jednacího řádu AS VUT zpracovaný na základě výsledku výjezdního 
zasedání LK AS VUT v Hevlíně byl rozeslán všem členům AS VUT dne 30. 3. 2004 E-mailem. 
V Příloze č. 3 návrhu nového znění týkající se volby kandidáta na jmenování rektorem jsou v čl. 5 
(postup při volbě ze tří nebo více kandidátů) a v čl. 6 (postup při volbě ze dvou kandidátů) uvedeny 
dvě verze postupu volby. LK AS VUT doporučila, aby na zasedání AS VUT dne 4. 5. 2004 
navrhovatelé těchto verzí přednesli komentář ke svým návrhům, a aby hlasování AS VUT o schválení 
obou verzí  bylo provedeno tajnou volbou.  
Předkladatel verze č. 2 článku 5 Dr. Hanáček přednesl komentář: návrh vychází ze zásady, že volby 
jsou vyřazovací, tzn. v každém kole odpadá určitý počet kandidátů s nejmenším počtem hlasů – tito 
kandidáti odpadají definitivně a nevratně, zásada se dodržuje ve všech kolech. Ve verzi č. 1 by tato 
zásada byla porušena v případě, že počet zbylých kandidátů by byl menší než 2. Proto navrhuje 
přijmout verzi č. 2.  
Ing. Švec sdělil, že verze č. 1 článků 5 a 6 je původním zněním VJŘ AS VUT, které bylo v minulosti 
při schvalování vnitřního předpisu AS VUT diskutováno a schváleno. Cílem původního navrhovatele 
VJŘ AS VUT (v té době předsedy LK AS VUT Mgr. Božka) bylo, aby se do posledního kola volby 
nedostal pouze jeden kandidát.  
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které vystoupili Dr. Kábelová, doc. Münsterová, doc. Dalík, 
doc. Zbořil, aj. Po diskusi se členové AS VUT dohodli, že prozatím ponechají časový prostor na 
zvážení, pro kterou z verzí se rozhodnout a hlasování o schválení předloženého návrhu nového znění 
VJŘ AS VUT přesunuli až na příští zasedání AS VUT v červnu.   

Následně doc. Zbořil přečetl členům AS VUT dopis Ing. arch. Mohelníka ze dne 29. 4. 2004 ve věci 
připomínkování nového znění VJŘ AS VUT – připomínky se týkaly navrhované změny čl. 3 odst. 1, 
která je dle názoru Ing. Mohelníka v rozporu se zákonem. Následovala  diskuse členů AS VUT, po 
které AS VUT na základě dopisu Ing. arch. Mohelníka ze dne 29. 4. 2004 doporučil změnit nové znění 
čl. 3 ost. 1 VJŘ AS VUT takto: 
"(1) Pro účely voleb do AS VUT se v akademické obci každé z fakult VUT zřizují dva volební obvody, 
z nichž jeden tvoří akademičtí pracovníci a druhý studenti. Je-li student VUT současně  akademickým 
pracovníkem na VUT, vybere si jeden z těchto volebních obvodů. Pokud si vybere volební obvod 
akademických pracovníků, musí toto své rozhodnutí oznámit nejpozději 10 dnů před zahájením voleb 
předsedovi volební komise, jinak bude automaticky zařazen do volebního obvodu studentů." 
Zbývající připomínky Ing. arch. Mohelníka Akademický senát VUT nepřijal, neboť právní odbor 
rektorátu navržené nové znění VJŘ AS VUT akceptoval. Dle názoru AS VUT každý příslušník 
akademické obce VUT má právo jediného hlasu a právo být volen v jediném volebním obvodu – 
povinnost oznámit své rozhodnutí v případě, že si student – akademický pracovník vybere obvod 
akademických pracovníků, nepovažuje AS VUT za povinnost diskriminující. V diskusi převládl názor, 
že studenti a současně akademičtí pracovníci jsou především mladí studenti doktorských studijních 
programů, kteří bezprostředně navazují na své magisterské studium, a že opačných případů (starší 
akademický pracovník zvyšující si kvalifikaci) je výrazně méně a ještě zřejmě budou ubývat. 
AS VUT je přesvědčen, že ani jiné navrhované změny VJŘ AS VUT nejsou v rozporu se zákonem 
o vysokých školách. Veškeré změny registruje MŠMT a legislativní a právní odbor ministerstva 
navržené změny podrobuje bedlivému rozboru, a proto žádný registrovaný předpis by neměl být 
v rozporu s vyššími právními normami. 
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* Změny Pracovního řádu VUT – Dodatek č. 3 
Návrh změny týkající se čl. 11 odst. 5 Pracovního řádu VUT byl předložen na minulém zasedání AS 
VUT dne 6. 4. 2004. Legislativní komise k předloženému návrhu nevznesla žádné připomínky 
a doporučila jej ke schválení. Vzhledem k tomu, že ani na dnešním zasedání nebyly vzneseny žádné 
připomínky, bylo ihned přistoupeno k hlasování o schválení.  
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Změny Pracovního řádu VUT – Dodatek č. 3 v předloženém znění.  
Hlasování: 
Pro – 15 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování: 0 hlasů 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje Změny Pracovního řádu VUT – Dodatek č. 3 v předloženém znění.  

* Návrh na úpravu Řádu výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků VUT  
   v Brně předložený Akademickým senátem FIT 
Předložený návrh AS FIT doporučila LK AS VUT na svém zasedání dne 27. 4. 2004 AS VUT ke 
schválení s drobnou úpravou, se kterou seznámila AS VUT. Návrh byl konzultován a odsouhlasen 
s právníkem zaměstnaneckého odboru rektorátu VUT. Na dnešním zasedání nebyly k návrhu 
vzneseny žádné připomínky a bylo přistoupeno k hlasování o schválení. 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje níže uvedený návrh na změnu Řádu výběrového řízení pro 
obsazování míst akademických pracovníků VUT v Brně: 
V článku 2 se za odstavec (3) Řádu výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků 
VUT v Brně vkládá nový odstavec (4), který zní:  
„(4) Vypsání výběrového řízení zveřejněné v hromadném sdělovacím prostředku musí obsahovat 
minimálně název a sídlo součásti VUT, na které se pracovní místo obsazuje, označení obsazované 
profese (funkce) a kontaktní adresy, včetně přesného odkazu na místo, kde uchazeč získá veškeré další 
podrobné informace, nezbytné k účasti ve vypsaném výběrovém řízení“. 
Dosavadní odstavec (4) se označuje jako odstavec (5). 
Hlasování:  
Pro – 15 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje níže uvedený návrh na změnu Řádu výběrového řízení pro 
obsazování míst akademických pracovníků VUT v Brně: 
V článku 2 se za odstavec (3) Řádu výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků 
VUT v Brně vkládá nový odstavec (4), který zní:  
„Vypsání výběrového řízení zveřejněné v hromadném sdělovacím prostředku musí obsahovat 
minimálně název a sídlo součásti VUT, na které se pracovní místo obsazuje, označení obsazované 
profese (funkce) a kontaktní adresy, včetně přesného odkazu na místo, kde uchazeč získá veškeré další 
podrobné informace, nezbytné k účasti ve vypsaném výběrovém řízení“. 
Dosavadní odstavec (4) se označuje jako odstavec (5). 

*Návrh novely Statutu FAST 
Legislativní komise z časových důvodů neprojednala předložené nové znění Statutu FAST. Doc. 
Lhotáková požádala na dnešním zasedání AS VUT doc. Dalíka, který je současně předsedou AS 
FAST, o jeho účast na zasedání LK AS VUT spolu s předsedou LK AS FAST – v předběžném 
termínu koncem června 2004 (termín bude upřesněn). Doc. Dalík s návrhem souhlasil.  
 
AD 9) RŮZNÉ 
 Jednání o uvolnění blokované  částky rozpočtu VUT na rok 2004 pro CEVAPO 

Dr. Hanáček informoval o výsledku jednání ekonomické komise AS, která se konala před dnešním 
zasedáním AS VUT. EK AS VUT na základě záznamu z Programové rady CEVAPO ze dne 13. 4. 
2004 a předloženého rozpočtu CEVAPO (tabulka rozeslaná členům EK AS VUT E-mailem dne 
26. 4. 2004) doporučuje Akademickému senátu VUT ke schválení poskytnutí provozní dotace ve 
výši 600 099,- Kč. Zbývající částku 449 901,- Kč doporučuje přesunout do rezervy AS VUT. EK 

 8



AS VUT zároveň konstatuje, že u komerčních projektů nebyl dodržen zisk minimálně 10 % 
a doporučuje AS VUT, aby pro příští roky dodržení tohoto zisku vyžadovalo. EK AS VUT 
doporučuje Programové radě CEVAPO, aby neschvalovala projekty, které nesplňují tuto 
podmínku. EK AS VUT žádá, aby v příštích letech byl takto strukturovaný rozpočet CEVAPO 
i dalších součástí VUT předkládán současně s návrhem rozpočtu VUT.  
Na dnešním zasedání nebyly ke stanovisku EK AS VUT vzneseny žádné připomínky a bylo 
přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného návrhu na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
AS VUT souhlasí s uvolněním částky 600 099,- Kč z blokované částky rozpočtu VUT na rok 2004 
pro CEVAPO, zbývající část dotace ve výši 449 901,- Kč bude přiřazena k rezervě AS VUT.  
Hlasování: 
Pro – 14 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 7 
AS VUT souhlasí s uvolněním částky 600 099,- Kč z blokované částky rozpočtu VUT na rok 2004 
pro CEVAPO, zbývající část dotace ve výši 449 901,- Kč bude přiřazena k rezervě AS VUT.  

 Doc. Zbořil informoval o dopisu jednatelů společnosti SaS, s.r.o. Ing. Jiřího Kašpárka a Zdeňka 
Bartlíka, který se týká jejich stížnosti na postup ve věci prodeje nemovitosti v areálu bývalé menzy 
VUT v Brně na ul. Vídeňská 2 (nájemce převážné části budovy). Doc. Zbořil sdělil, že dle 
informace kvestora bude nemovitost, ve shodě se strategií VUT, zájemci nabízejícímu nejvyšší 
cenu. Doc. Zbořil byl rovněž seznámen s výsledkem kontroly provedené Útvarem kontroly a 
interního auditu VUT, který konstatoval, že postup při odprodeji areálu Vídeňská 2 nebyl 
v rozporu s právní úpravou. Členové AS VUT po krátké diskusi konstatovali, že tato stížnost 
nespadá do přímé kompetence AS VUT a pověřili doc. Zbořila napsat jednatelům společnosti SaS 
dopis, ve kterém jim sdělí výše uvedené informace.  

 Doc. Zbořil požádal zpracovatele návrhů předkládaných AS VUT, aby uváděli na jednotlivé verze 
návrhů jednoznačné identifikace (především datum zpracování a jméno navrhovatele). 
Neidentifikovatelné materiály nebudou členům AS VUT rozeslány a následně projednávány.  

 Doc. Zbořil informoval o plánované inovaci počítačového vybavení a koupi barevné tiskárny do 
kanceláře AS VUT. Členové AS VUT s návrhem souhlasili.  

 M. Sovíková vznesla dotaz týkající se možnosti zřízení sekce pracovních příležitostí pro studenty 
nebo absolventy VUT na školních internetových stránkách. AS VUT doporučil zřídit tuto sekci na 
stránkách studentské komory AS VUT.  

 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 1. června  2004 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

 
 
 
 
 
 
           Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                                       Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
předseda Studentské komory AS VUT                                                    předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
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